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Vážený pane ministře, 

 

dovolujeme se na Vás obrátit, jakožto zástupci základních odborových organizací a zaměstnanců 

působících u zaměstnavatele Státní veterinární správy (dále jen SVS), abyste se postavil čelem k situaci, 

která nám nastala v souvislosti s nákazovou situací – ochrana území před zavlečením slintavky a kulhavky 

(dále SLAK) z Maďarska a Slovenka, se kterou se potýkáme druhým měsícem bez přestávky.  

Od 7. 3. 2025 jsme nonstop ve stavu pohotovosti, zejména Jihomoravský a Zlínský kraj. Vzhledem 

k nízkému počtu úředních veterinárních lékařů, který se v nedávné době ještě snižoval, fungujeme za 

hranou svých možností. Bez pomoci kolegů z dalších krajů bychom se neobešli a situace na hranicích je 

neudržitelná.  

Rádi bychom uvedli pár poznatků z právě probíhajících kontrol na hranicích. Jednotky IZS jsou mnohem 

lépe vybaveny ochrannými pomůckami. Naši zaměstnanci mají pouze reflexní vesty, ve výjimečných 

případech reflexní bundy (po zaměstnancích, kteří jsou v důchodu), ostatní vybavení např. boty, kalhoty, 

nepromokavé bundy, baterky si řeší každý úřední veterinární lékař z vlastních zdrojů. A to nemluvě o 

technickém zařízení, které je potřeba pro vyhledávání aktuálních informací okamžitě na místě kontroly. Z 

důvodů minimálního objemu a rychlosti dat toto není možné, proto zaměstnanci musí využívat svoje 

osobní data. 

Činnost SVS je sice vedena jako úřednická, nicméně se jedná o výkon dozoru v terénu, tj. chovy, jatky, 

zpracovatelské podniky a v neposlední řadě kontrola na hraničních přechodech se Slovenskem a 

Rakouskem ve 12 hodinových směnách. Kromě přímé dozorové činnosti je tedy nutné zajistit nezbytné 

kapacity pro řešení mimořádných situací, jako je ochrana státního území před zavlečením SLAK. V 

současné době je SVS schopna reagovat na tyto mimořádné události a zasahovat ve spolupráci s IZS. Z 

důvodu personální nouze musela být k zajištění kontrol na hraničních přechodech povolána AČR a jejich 

dozorující veterinární lékaři. Zajištění příznivé nákazové situace v ČR je předpokladem pro udržení 

konkurenceschopnosti chovatelů a navazujícího zpracovatelského průmyslu při obchodování a vývozu 

zvířat a živočišných produktů s EU. V rámci této činnosti se jedná často o práci mimo běžnou pracovní 

dobu. Vzhledem k nastalé krizové situace v souvislosti s ochranou státního území je personální obsazení 

SVS na hranici svých sil a možností, vzhledem k objemu vykonávané práce. 

Státní veterinární správa v rámci zkvalitnění a možnosti rychlé reakce zavedla nad rámec legislativy 

krizové linky dostupné 24 hodin denně, tyto pohotovosti byly z finančních důvodů omezeny od 1. 12. 

2023. Avšak z důvodů nákazové situace na Slovensku a v Maďarsku byly opět obnoveny v režimu 24/7, 

což je personálně a finančně SVS zatěžující. 

 



Z důvodů  nízkého finančního ohodnocení vysokoškolsky vzdělaných lidí, jejichž práci nelze nahradit 

jinými obory, máme v naší organizaci stále neobsazená místa, jejichž práce musí být odvedena 

stávajícími veterinárními lékaři bez finanční motivace. Zaměstnanci SVS dostali přidáno o 1300kč plošně 

od 1. 1. 2025, kdy se do tabulek se pouze přelily peníze z prémií a prémie zaměstnanců se navíc pokrátily 

o vrácené peníze za neobsazená místa v krajích. O tuto vysoce odbornou a zodpovědnou finančně 

neohodnocenou práci není zájem.  

Na rozdíl od jiných dozorových orgánů vykonávají úřední veterinární lékaři a veterinárně-techničtí 

pracovníci, kteří mají speciální odbornou způsobilost k veterinárnímu dozoru, veterinární dozor zpravidla 

souvisle a trvale na pracovištích cizích subjektů. Dále někteří z těchto našich zaměstnanců pracují ve 

dnech pracovního klidu, v noční době, nebo ve směnném provozu, tedy zcela podle potřeb soukromých 

podnikatelů a aktuálně dle nákazové situace – ochrana území před zavlečením slintavky a kulhavky 

z Maďarska a Slovenka. Na těchto pracovištích existují navíc rizika ohrožení zdraví při práci a uvedené 

klade zvýšené nároky na zdravotní způsobilost zaměstnanců i pravidelné využívání ochranných 

pomůcek. V souvislosti s výše uvedeným je tedy nejen náročné získat vhodné (odborně i zdravotně 

způsobilé, dostatečně flexibilní) zaměstnance k výkonu veterinárního dozoru, ale také je udržet. Kvalitní 

veterinární dozor má přímý dopad na ochranu chovů ČR a veřejné zdraví občanů.  

SVS není postavena na řadových úřednících, ale na OMEZENÉM MNOŽSTVÍ vysoce kvalifikovaných 

úředních veterinárních lékařů, tedy doktorech s titulem MVDr., kteří absolvovali 6 let studia jednoho 

z nejnáročnějších oborů, jaký lze v Česku vystudovat, absolvovali jednu či dvě atestace a neustále se 

musejí vzdělávat ve svém oboru, zajišťující specifický a nenahraditelný veterinární dozor v oblastech 

ochrany území státu před nákazami, kontroly zdravotní nezávadnosti a jakosti potravin živočišného 

původu a welfare zvířat. 

V minulém roce propouštění a seškrtání prémií, tedy motivační složky, mělo dopad na schopné a 

kvalitní pracovníky, kteří odešli do soukromého sektoru nebo změnili obor, kde budou lépe ohodnoceni.  

Nízké mzdové prostředky SVS jsou extrémně demotivační pro stávající zaměstnance, a také pro 

potenciální uchazeče o práci, pro které ztrácí SVS jako zaměstnavatel svoji atraktivitu.  

Takto nebude SVS schopna dlouhodobě řádně zajišťovat výše uvedenou širokou oblast veterinárního 

dozoru. 

Chceme Vás, pane ministře, upozornit na to, že takto nízké mzdové prostředky, poskytování 

ochranných pomůcek a zázemí SVS bude mít dlouhodobý negativní personální dopad na kvalitu i 

celkové zajištění veterinárního dozoru, který vyžaduje legislativa ČR i EU, a tedy i na ochranu zdraví 

občanů a zvířat, produkce potravin a ekonomiku. 

Současně Vás zdvořile žádáme o vyjádření se k aktuálnímu vývoji situace v této věci, protože situace 

začíná být kritická. 

  

 

V Brně dne 22.4.2025 

Za Základní odborovou organizaci OSSOO  



při Krajské veterinární správě SVS pro Jihomoravský kraj,  

pracoviště Brno 

 

 

 

 

 

Na vědomí: 

 Ústřední ředitel SVS MVDr. Zbyněk Semerád 

 Předseda OSSOO Bc. Pavel Bednář 

MVDr. Jana Poláková, předsedkyně  


